

Yaoundé, le 09 FEV 2018.

D/S-17

COMMUNIQUE PRESSE

Le Ministre de la Santé Publique informe le public de la circulation de deux faux médicaments présentés comme ayant pour **principe actif la Céfixime**, molécule utilisée pour le traitement de diverses infections bactériennes.

Les deux versions falsifiées identifiées portent les mentions suivantes:

N° ord	Désignation, forme, dosage et présentation	Numéro de lot	Date fabrication	Date péremption	Principe actif	Laboratoire fabricant
01	CEFIXIME 400mg, boîte de 100 comprimés	4734	01/2016	12/2019	Céfixime	MERCK & CO INC
02	Céfixime Trihydrate 400mg, boîte de 100 comprimés	8078776	Nov 2014	DEC 2018	Céfixime Trihydrate	HOLDEN MEDICAL THE NETHERLANDS

Les analyses effectuées révèlent que ces faux médicaments ne contiennent respectivement que 2,5% et 0% de la quantité de Céfixime mentionnée sur leurs conditionnements.

La contrefaçon d'un médicament ne garantissant ni sa qualité, ni son innocuité, ni son efficacité, le Ministre de la Santé Publique invite chacun à plus de vigilance et le cas échéant, à arrêter l'utilisation de ces faux médicaments, puis à communiquer rapidement l'information à l'Inspection Générale des Services Pharmaceutiques et des Laboratoires :
Mail igpharmaceutiques@yahoo.fr et Mobile 655 97 83 00.



Le Ministre de la Santé Publique

M. MAMA FOUA

D13-17

Yaounde, 09 FEB 2018.

PRESSE RELEASE

The Minister of Public Health informs the public on the circulation of two fake drugs with Cefixime as active ingredient, a molecule used for the treatment of various bacterial infections.

The two falsified versions identified bear the following descriptions:

No.	Name, form, dosage and presentation	Lot number	Date of manufacture	Expiry Date	Active Ingredient	Manufacturing laboratory
1	CEFIXIME 400mg, box of 100 tablets	4734	01/2014	12/2019	Cefixime	MERCK & CO INC
2	Cefixime Trihydrate 400mg, box of 100 tablets	EO78776	Nov 2014	DEC 2018	Cefixime Trihydrate	HELDEN MEDICAL THE NETHERLANDS

The analyses carried out reveal that these fake drugs only contain respectively 2.5% and 0% of the quantity of Cefixime mentioned on their packaging.

While the counterfeiting of a drug does not guarantee its quality, safety or efficacy, the Minister of Public Health calls on everyone to be more vigilant and, if necessary, to stop the use of these drugs and quickly forward the information to the General Inspectorate for Pharmaceutical Services and Laboratories: Email ipharmaatigues@yahoo.fr and Mobile 655 97 85 00.



The Minister of Public Health


Abdel MAMA FOUA